
Potreb več kot možnosti
»Reševati probleme kraja, ki se urbano v celem

zliva z mestom, je skorajda kakor bi reševal kva-
draturo kroga.« Tako je prcd natanko dvema
letoma lakonično pripomnil ob tekoči problemati-
ki Lavrice nek tamkajšnji krajan in tako po vsej
priliki ostaja tudi še danes. KS Lavrico v resnici že
leta vodijo v uradnih aktih kot del mesta, delati
pa mora, kot pravijo njeni krajani, kot podežel-
ska krajevna skupnost.

»Trenutno smo še najbolj zaposleni s komunal-
nimi vprašanji,« sta povedala v skupnem pomen-
ku predsednik sveta KS Lavrica Rado Kerin in
predsednik skupščine KS Ludvik Kastelic. »Še
zlasti nas zaposlujejo ceste. Za letošnje leto. deni-
mo, komunalna skupnost načrtuje celovito obno-
vo Vrečarjeve, pri čemer naj bi uredili vse: odvod-
njavanje, javno razsvetljavo in še okoli 800 m
novega asfalta. To bo že šesta naša asfaltirana
cesta, za njeno obnovo pa bo primaknila svoj
delež tudi KS in krajani sami in sicer toliko, kot je
določeno po pravilniku. .

Prav tako pa imamo v načrtu tudi popravilo

makadamske ceste z Lavrice na Orle, le da v tem
primeru gre le za razširitev. Nosilec del bo Komu-
nalno podjetje Ljubljana.«

Obnova in vzdrževanje cest je nepgibno pove-
zano tudi s čedalje večjimi sredstvi. Še zlasti pozi-
mi, ko je vprežena tudi ziraska služba. Na Lavrici
so morali letos še posebej globoko seči v žep, saj
so bili stroški spričo hude zime višji kot navadno.
Sredstev pa krajevni skupnosti že tako primanj-
kuje.

Drugi problem je gradnja avtoceste Ljubljana-
—Zagreb. Le-ta bo peljala skozi Lavrko (Sela) in
tovornjaki, ki dovažajo in odvažajo material, so
močno povečali tovorni promet, s čimer se uniču-
je lokalna cesta. Občani ob tem, razumljivo, ne
morejo ostati ravnodušni. Vendar pa se je izvaja-
lec del obvezal, da bo po končanih delih cesto
dokončno uredil.

Promet po Dolenjski cesti po besedah Rada
Kerina že sam po sebi predstavlja svojevrstni pro-
blem. Vozniki veliko prehitevajo, prihaja do po-
gostih nesreč in če bodo hoteli povečati prometno



varnost, bo treba nujno urediti semaforizirano
križišče v centru Lavrice. Prav tako pa bo treba
fiimprej rešiti tudi vprašanje nezavarovanih želez-
niških prehodov, kjer so prav tako zabeležili že
več smrtnih primerov.

Center se bo razširil
Pahljača načrtov pa se ni dotaknila le cest in

prometa. Za osrednji del Lavrice so že sprejeli
zazidalni načrt VS4/4,, v katerem je predvidena
tudi izgranja centra kraja z novo sodobno trgovi-
no in stanovanjske soseske z 290 stanovanjskimi
enotami. Projekt nameravajo spraviti pod streho
v začetku naslednjega srednjeročnega obdobja.

»S to pozidavo bodo nujno nastale težave z
zemljiščem,« dolgoročno razmišlja o projektu Ra-
do Kerin. »Soseska bo ,požrla' cele površine in
kmetje, so, razumljivo, upravičeni do nadomest-
nega zemljišča. Nastali pa bodo tudi najrazličnejši
komunalni problemi, saj se bo kraj z realizacijo
celotnega zazidalnega načrta povečal še za kakih
1000 ljudi. Po dragi strani pa upamo, da se bomo
tedaj končno le dokopali do nove trgovine, za
katero se že dolga leta borimo.«

Manj časa pa bo treba Lavričanom čakati na
novi otroški vrtec. Ta bo razveselil tamkajšnje
malčke krajem tega meseca (aprila), zgradili pa so
ga še iz III samoprispevka. Pot do vrtca, v kate-
rem bo našlo prostor 80 otrok, je bila naravnost
sizifovska. Gradnjo so predvideli že pred nekaj
leti, vendar pa nikakor niso mogli pridobiti zem-
ljišča.

Drugi pomembni objekt, ki je obogatil krajev-
no skupnost, pa je novozgrajeni gasilski dom na
Orlah. Tega čakajo še dokončna dela, služil pa bo
mimo gasilstva tudi raznim drugim namenom.
Podobno so obnovili tudi gasilski dom na Lavrici,
KS pa s pomočjo Stanovanjskega podjetja in obči-
ne ureja tudi svoje lastne prostore. Potrebovali bi
le še več sredstev za obnovo kulturnega doma, ki
ga koristijo za zbore krajanov in razne druge
potrebe krajevne skupnosti.

Ureditev vodovoda in telefonskega
omrežja

Z razširitvijo naselja, pa na sedežu KS ne more-
jo še mimo enega pomembnega vprašanja — kra-
jevnega vodovoda. Trenutno je v gradnji poveza-
va krajevnega omrežja z novim vodovodom Ljub-
ljana-Skofljica, hkrati pa tudi napeljalni vodovod
za novo stanovanjsko sosesko. Zaselek Orle ima
svoj lokalni vodovod, za katerega pa je predvide-
no, da ga mestni vodovod sanira in sprejme v
svoje upravljanje. Ta vodovod je prav tako vklju-
čen v letošnji plan komunalne skupnosti.

Kako pa se premika pri krajevnem telefonu, ki
seveda tudi za Lavričane ne more biti postranska
stvar? O tem sta povedala naša sobesednika na-
slednje:

»Trenutno imamo v kraju kakih 50 telefonskih
priključkov, s tem, da delimo telefonsko centralo
skupaj s Škofljico. Zgrajeno je novo kabelsko
omrežje, zdaj pa je treba dokončati še tehnična
dela, ki jih izvaja PTT Ljubljana. Slednji se je
obvezal, da na Škofljici postavi novo centralno in
tako predvidevamo, da bo v kraju še letošnjo
jesen zazvonilo novih 250 telefonov. V osrednjem
delu Lavrice pa je hkrati v gradnji tudi omrežje
kabelske distribucije televizijskega in radijskega
signala, ki bo posodobilo kraj tudi na tem področ-
ju. Kakih 100 priključkov financirajo krajani
sami.«

Vsa ta široko zastavljena dela dovolj jasno po-
bijajo namigovanja, da odgovorni na Lavrici skr-
bijo le zasvoj ožji del naselja. »Očitek nikakor ni
na mestu,« zavračajo te pomiselke slednji: »Vse,
kar delamo, delamo solidarnostno, pa naj gre za
oddaljen zaselek ali pa samo jedro kraja.«
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